

[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT / OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - June 2025/ Juin 2025
(La version française suit la version anglaise)

NOTE: We will be taking a break from "The Bridge" Newsletter over summer. There will be no editions in July and August. We wish you all a wonderful summer!

Last week we gathered our community for our 2025 General Assembly. It was a lovely evening where we had 70 people present and welcomed three new Directors to our CSS. In addition, we used the opportunity to launch a new initiative that aims to further engage our members and amplify their voices.

In the coming days, we will launch our first ever **members perception survey**. SFG's community is unique. As sustainable finance professionals, our members have specific and interesting views on the industry that can provide useful insights into what actions will help to advance sustainability in a pragmatic way. We want to create a more direct line to our members to understand their views on certain key issues. This will help inform what SFG should focus our efforts on, shape our opinions on key topics, and provide a basis for our discussions with key external stakeholders.

The first survey will ask our members questions about their thoughts on the "[Initiative sur la place financière](#)." This initiative proposes changes to the constitution that would align the financial centre to the Paris Climate Agreement and Global Biodiversity Framework, and that would ban direct financing of new or expansive fossil fuel projects. It is currently in a signature-collection phase. SFG has been asked about our thoughts on the initiative and we shared some general thoughts in our [December newsletter](#), but as a community-driven organization we want to hear from our members directly. So, with this pilot, we

aim to create a way to hear our members' voices directly. We hope you will leverage it!

Kali Taylor
Managing Director, SFG

INTERVIEW OF THE MONTH: DELILAH ROTHENBERG



"Predistribution is not a shift away from capitalism, but rather introduces preventative measures to avoid major imbalances, which would otherwise cause capitalism to destroy itself."

This week we had the pleasure of speaking with Delilah Rothenberg, the Co Founder and Executive Director of the Pre-Distribution Initiative. In this interview, she breaks down the concept of pre-distribution and discusses how extreme wealth and market concentration can lead to systemic and systematic risks, and financial instability. She makes the case for giving workers and communities a seat at the proverbial table with financial capital owners as a means of addressing imbalances in wealth and power that are disrupting markets, social cohesion, and wellbeing. [To the interview](#)

WHAT'S HAPPENING AT SFG?

Summer Meet & Connect

June 25, 2025 | 18-20h | Concrete (Quai du Général-Guisan 2, 1204 Genève)

Join us for a lovely evening of networking and exchange. It appears that summer is here to stay (hopefully!) so we have the pleasure of meeting outside next to the lake. [Register Here](#)

Climate Fresk**June 16, 2025 | 18-21h | SFG Offices (Rue de Chantepoulet 1)**

SFG is proud to bring back the Climate Fresk. This interactive workshop teaches participants the fundamental science behind climate change and empowers them to take action. SFG Members, Nicolas Jamet and Victoria Walker, will facilitate the Fresk for up to 16 people (one table in French, one in English). Dinner will be provided for all participants. [Register Here](#)

SFG Peace Finance Committee (Members Only)

SFG has established a committee of members interested in our conflict risk and peace finance work. It aims to strengthen connections amongst SFG members who are interested in the theme, regularly update on SFG's progress, and uncover synergies and opportunities for collaboration on peace finance efforts between SFG members. The committee will meet once per quarter. The first meeting will take place June 16. Members can sign up to the committee on GlueUp. Not yet a member but interested in joining? [Become a member now](#)

SPOTLIGHT ON SWISOX

SWISOX is building the next-generation marketplace for sustainable stocks and bonds — grounded in science, and based on taxonomy-based classification.

Today marks the first step on that journey with the launch of their [Traffic Light™ System](#), a public classification framework that evaluates companies using EU Taxonomy principles: alignment, exclusions, and minimum social safeguards. The first output of this system is the [Green Light List](#) — a curated group of 70+ companies worldwide that meet strict sustainability thresholds. This is not a label. It's a concrete foundation for channeling capital into sustainable companies.

Next: criteria for the Amber category, and continued work with the Swiss exchange to integrate sustainability classification into listing frameworks — paving the way for a dedicated space to surface sustainable IPOs and bonds.
[Read more](#)

FOR YOUR RADAR

Call for Proposals: Port Decarbonization: Efficiency and Profitability Blended Finance Vehicle

Under the [Catalytic Cities](#) program, funded by [Bloomberg Philanthropies](#), [Catalytic Finance Foundation](#) is developing a blended finance vehicle to accelerate port efficiency and profitability through decarbonization activities.

The vehicle will combine funding and grant-based technical assistance to eligible projects. We are thus seeking a qualified investment management partner - or a consortium including one - to define, structure, and manage the bespoke equity and debt component.

 Deadline for submission: 20th June.
[More info and application here](#)

Call for Applications - I4N Award 2025 - Deadline today!

Are you working on a nature-positive solution with the potential to transform the way we do business today? Then take your chance and apply for the I4N Award 2025, issued by Innovate 4 Nature, an accelerator for nature-positive solutions.

Successful applicants will benefit from access to the I4N ecosystem, financial and non-financial benefits worth CHF 150,000 in total, and increased visibility.

[Apply](#) for the I4N Award 2025 until 12th June 2025 at 6pm CET.

InnoBooster Challenge Workshop #7: Biodiversity Fintech**June 26, 2025 | 09:00 AM - 16:00 PM | Swisscom, Pfingstweidstrasse 51 Zürich**

The Innovation “Booster Sustainable Digital Finance” aims to accelerate radical innovations that foster sustainability in the financial industry by harnessing technology. Learn more about our InnoBooster of the [IBSDF Official Website](#) or [Register Here](#)

Swisscom's 2025 Sustainability Software Radar for Swiss companies

The [new report](#) by Swisscom and Atlantic Ventures presents market developments and trends in sustainability and carbon management software solutions. It helps ESG leaders, CFOs and CIOs achieve their sustainability goals with greater efficiency and transparency. In the face of rising regulations such as the Corporate Sustainability Reporting Directive (CSRD), the market continues to grow while consolidating. On the technology side, the integration of AI into ESG software solutions stands out and supports companies with more data collection automation to achieve their goals.

**ISFB Sustainable Finance Certificate (in French)
Summer 2025**

SFG Member, the Institut Supérieur de Formation Bancaire (ISFB), is offering an intensive 4-day non-consecutive training course designed to give you a complete mastery of the sustainable finance ecosystem. You will learn how to assess ESG criteria and develop investment strategies in line with sustainable practices. The ISFB Sustainable Finance Certificate is directed by Antoine Mach. This session is fully funded by FFPC and ISFB for finance sector employees in the Canton of Geneva. It is a unique opportunity for those interested in sustainable finance to attend a summer training session when things slow down. And best of all, it is fully funded!

Find out more and register here: [ISFB Certificate in Sustainable Finance](#)

SUSTAINABLE FINANCE NEWS

- **Pension funds 'to unlock up to £50bn' of investment, with half for UK firms**

Seventeen major UK pension funds—including Aviva, Legal & General, Phoenix, and USS—have signed the "Mansion House accord," pledging to allocate at least 10% of their defined contribution pension schemes to private market assets by

2030, with half of that earmarked specifically for domestic projects. This pledge sets a clear target for UK-based investments in areas like clean energy, infrastructure, and startups, with the aim of unlocking as much as £50 billion in growth capital. [The Guardian](#)

- **Investors face ESG correction as risk mispriced, study shows**

A new study by the University of Cambridge Institute for Sustainability Leadership finds that investors still lack financial incentives to make environmental and social investing appealing. They cite an absence of capital charges on unsustainable activities and no incentive to exit at-risk assets. The study also finds ESG investments have been mispriced, creating a substantial risk of a sudden market correction once sentiment shifts and actual sustainability-related challenges begin to materialize. [Luxembourg Times](#)

- **New data reveals global agrifood systems receive only 7% of total climate investment**

Agrifood systems currently receive only about 7.2% of global climate finance—roughly USD 95 billion annually—which is far below the estimated USD 1.1 trillion needed each year to effectively tackle emissions, deforestation, biodiversity loss, and resilience in food production systems. Despite a 332% increase in investments since 2019/20, funding remains heavily skewed toward EU and China, leaving critical regions and essential on-farm and land-based sustainable agriculture initiatives severely underfunded. [Climate Policy Initiative](#)

VERSION FRANÇAISE



A NOTER : La newsletter *The Bridge* fera une pause pendant l'été. Il n'y aura pas d'édition en juillet ni en août. Nous vous souhaitons à toutes et à tous un très bel été !

La semaine dernière, nous avons réuni notre communauté pour notre Assemblée générale 2025. Ce fut une belle soirée avec 70 membres présents, au cours de laquelle nous avons accueilli trois nouveaux administrateurs au sein de notre CSS. Nous avons également saisi cette occasion pour lancer une

nouvelle initiative destinée à renforcer l'engagement de nos membres et à faire entendre davantage leurs voix.

Dans les prochains jours, nous lancerons notre toute première **enquête de perception pour membres**. La communauté de SFG est unique. En tant que professionnels de la finance durable, nos membres ont une vision unique et informée du secteur, et sont en mesure de fournir des informations utiles pour faire avancer le sujet de manière réaliste et pragmatique. Nous souhaitons créer une ligne de communication plus directe avec nos membres pour mieux comprendre leurs points de vue sur certaines questions clés. Cela nous aidera à définir les priorités de SFG, à façonner nos opinions sur des sujets importants, et à fournir une base pour nos échanges avec les principaux acteurs externes.

La première enquête auprès de nos membres portera sur l'« [Initiative sur la place financière](#) ». Cette initiative propose des modifications de la constitution afin d'aligner la place financière avec l'Accord de Paris sur le climat et le Cadre mondial pour la biodiversité, en interdisant le financement direct de nouveaux projets fossiles ou de projets d'expansion de ceux-ci. Elle est actuellement en phase de collecte de signatures. SFG a été sollicitée pour donner son avis sur l'initiative, et nous avons partagé quelques réflexions générales dans notre [newsletter de décembre](#). Cependant, en tant qu'organisation pilotée par ses membres, nous souhaitons entendre directement leurs opinions. Avec ce projet pilote, nous souhaitons créer un moyen d'écouter directement les voix de nos membres et espérons que vous en profiterez pleinement !

Kali Taylor
Directrice, SFG

INTERVIEW DU MOIS : DELILAH ROTHENBERG



"La prédistribution ne constitue pas un abandon du capitalisme, mais introduit des mécanismes préventifs pour éviter des déséquilibres majeurs qui mèneraient le capitalisme à sa propre destruction [...]"

Cette semaine, nous avons eu le plaisir de discuter avec Delilah Rothenberg, cofondatrice et directrice exécutive de la Pre-Distribution Initiative. Dans cette interview, elle explique le concept de la prédistribution et aborde comment l'extrême concentration de richesse et des marchés peut engendrer des risques systémiques et financiers, ainsi qu'une instabilité économique. Elle défend l'idée d'inclure les travailleurs et les communautés aux côtés des détenteurs de capital financier, afin de remédier aux déséquilibres de richesse et de pouvoir qui perturbent les marchés, la cohésion sociale et le bien-être. [Lire l'interview complet.](#)

QUOI DE NEUF À SFG ?

Summer Meet & Connect

25 Juin, 2025 | 18h-20h | Concrete (Quai du Général-Guisan 2, 1204 Genève)

Rejoignez-nous pour une agréable soirée de rencontres et d'échanges. Il semblerait que l'été soit enfin installé (enfin, on l'espère !), c'est pourquoi nous avons le plaisir de nous retrouver en extérieur, au bord du lac. [Inscriptions ici.](#)

La Fresque du Climat est de retour

16 Juin 2025 | 18-21h | Bureaux SFG (Rue de Chantepoulet 1)

SFG a le plaisir de proposer à nouveau la Fresque du Climat ! Cet atelier interactif permet de mieux comprendre les bases scientifiques du changement climatique et d'explorer les actions à entreprendre dans le cadre personnel et professionnel. L'atelier sera animé par Nicolas Jamet et Victoria Walker, tous deux membres de SFG, pour un maximum de 16 participants (une table en français, une en anglais). Un dîner sera offert aux participants. [Inscriptions ici](#)

Comité Peace Finance de SFG (réservé aux membres)

SFG a mis en place un comité réunissant les membres intéressés par les risques liés aux conflits et la finance au service de la paix. Ce comité vise à renforcer les liens entre les membres engagés sur ces sujets, à partager régulièrement les avancées de SFG, et à identifier des synergies et opportunités de collaboration autour des initiatives de peace finance. Le comité se réunira une fois par trimestre. La première réunion aura lieu le **16 juin**. Les membres peuvent s'inscrire via GlueUp. Si vous n'êtes pas encore membre mais souhaitez rejoindre le comité vous pouvez le devenir en vous [inscrivant ici](#).

FOCUS SUR SWISOX

SWISOX construit une place de marché pour les actions et obligations durables, (classifiée comme telle selon la taxonomie européenne).

Aujourd'hui marque une première étape importante avec le lancement du [Traffic Light™ System](#), une classification publique qui évalue les entreprises selon les principes scientifiques de la taxonomie européenne : alignement, exclusions et garanties sociales minimales. Premier résultat de ce système : la [Green Light List](#), une sélection de plus de 70 entreprises dans le monde répondant à des critères de durabilité exigeants. A noter qu'il ne s'agit pas d'un label mais d'une base concrète pour orienter les flux de capitaux vers des entreprises réellement durables.

À suivre : les critères de la catégorie Orange et la poursuite de la collaboration avec la Bourse suisse pour intégrer la classification en matière de durabilité dans les règles de cotation existantes — ouvrant la voie à un espace dédié à la mise en avant des IPOs et obligations durables. [En savoir plus](#)

BON A SAVOIR

Appel à projets : Financement mixte pour la décarbonation efficace et rentable des ports

Dans le cadre du programme [Catalytic Cities](#), financé par [Bloomberg Philanthropies](#), la [Catalytic Finance Foundation](#) développe une structure de financement mixte visant à accélérer l'efficacité et la rentabilité des ports par le biais d'activités de décarbonation.

Nous recherchons un partenaire qualifié en gestion d'investissements — ou un consortium intégrant ce type d'expertise — pour concevoir, structurer et gérer la partie capital et dette du dispositif.

 Date limite de soumission : 20 juin
[Plus d'information et soumission ici.](#)

Appel à candidatures – Prix I4N 2025

Vous travaillez sur une solution à impact positif pour la nature, capable de transformer durablement les pratiques économiques actuelles ? Profitez de cette opportunité pour participer au Prix I4N 2025, organisé par Innovate 4 Nature, un programme d'accompagnement dédié aux innovations en faveur de la nature.

Les projets sélectionnés bénéficieront d'un accès privilégié à l'écosystème I4N, d'un soutien financier et non financier d'une valeur totale de 150 000 CHF, ainsi que d'une visibilité renforcée.

[Soumettez votre candidature](#) avant le 12 juin 2025 à 18h CET.

InnoBooster Challenge Workshop #7: La fintech au service de la biodiversité

26 Juin 2025 | 09:00 AM - 16:00 PM | Swisscom, Pfingstweidstrasse 51 Zürich

L'Innovation Booster Sustainable Digital Finance" vise à accélérer les innovations radicales favorisant la durabilité dans le secteur financier en tirant parti des technologies.

Plus d'info sur notre InnoBooster sur le [site officiel d'IBSDF](#) et [inscriptions ici](#).

Swisscom publie son Sustainability Software Radar pour les entreprises suisses 2025

Le nouveau [rapport](#) de Swisscom et Atlantic Ventures présente les évolutions du marché et les tendances dans les solutions logicielles de durabilité et de gestion du carbone. Ces dernières aident les responsables ESG, les directeurs financiers et les directeurs des investissements à atteindre leurs objectifs de durabilité avec plus d'efficacité et de transparence. Face à l'essor des réglementations telles que la Corporate Sustainability Reporting Directive (CSRD), le marché continue de croître tout en se consolidant. Côté technologie, l'intégration de l'intelligence artificielle dans les solutions logicielles ESG permet d'automatiser davantage la collecte de données, facilitant ainsi l'atteinte des objectifs.

Certificat en Finance Durable de l'ISFB Ete 2025

Membre de SFG, l'Institut Supérieur de Formation Bancaire (ISFB) propose une formation intensive de 4 jours non consécutifs, conçue pour vous permettre de maîtriser l'écosystème de la finance durable. Vous apprendrez à évaluer les critères ESG et à développer des stratégies d'investissement alignées sur des pratiques durables. Le Certificat en Finance Durable de l'ISFB est dirigé par Antoine Mach. Cette formation destinée aux professionnels du secteur financier du canton de Genève est entièrement financée par la FFPC et l'ISFB. C'est une occasion unique pour tous ceux qui s'intéressent à la finance durable de suivre une formation estivale durant une période plus calme. Et surtout, elle est totalement prise en charge !

Informations et inscriptions : [Certificat ISFB en Finance Durable](#)

ACTUALITÉS DE LA FINANCE DURABLE

- **La fin de la croissance sera "intentionnelle ou catastrophique"**

Lors du Sommet de la finance durable à Montréal, l'économiste et chercheuse **Gaya** Herrington a mis en garde contre les conséquences d'une croissance économique illimitée dans un monde aux ressources finies. Connue pour avoir actualisé le rapport du Club de Rome (*Les Limites à la croissance*, 1972), elle a montré que les données récentes confirment les scénarios d'effondrement anticipés il y a cinquante ans. Herrington a souligné que les gains technologiques et les politiques d'efficacité ne suffisent pas à enrayer la dégradation écologique. Elle appelle à une transition planifiée vers un modèle économique centré sur la soutenabilité, la justice sociale et le bien-être collectif, plutôt que sur la seule expansion du PIB. [L'actualité](#)

- **Climate Impact Partners fait pression sur SBTi pour une norme zéro émission nette permettant une action évolutive des entreprises**

Lors d'une consultation publique, Climate Impact Partners a appelé la Science Based Targets initiative (SBTi) à adopter une norme « zéro émission nette » plus souple, permettant l'usage encadré de crédits carbone de haute qualité, notamment pour les émissions indirectes (scope 3). Selon l'organisation, cette flexibilité favoriserait une action climatique plus rapide et à grande échelle, sans renoncer aux réductions directes. La SBTi, jusqu'ici stricte sur l'exclusion des compensations, envisage d'ouvrir la porte à certains mécanismes de marché. Cette évolution divise : certains y voient un levier pragmatique, d'autres une dérive vers le greenwashing. Un projet de norme est attendu pour juillet 2024.

[ESG News](#)

- **Finance durable: entre convictions et «backlash»**

Publié à l'occasion du premier Forum des investisseurs institutionnels (FII) à Lausanne, l'article explore les tensions croissantes autour de la finance durable. Si les investisseurs affichent des convictions fortes en matière d'ESG, ces ambitions se heurtent à des critiques croissantes, liées au flou des définitions, au greenwashing et à l'hétérogénéité des standards. La pression réglementaire s'intensifie en Europe, mais certains acteurs redoutent un backlash ou une perte de crédibilité. Pour restaurer la confiance, une clarification des règles et une plus grande cohérence sont jugées indispensables. [Le Temps](#)



Powered by Glue Up

All-in-one CRM Software for Growing Communities